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§ 14 Mötets öppnande och närvaro 

Pensionärsrådets beslut 

Ordföranden öppnar mötet och kontrollerar närvaron. 
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§ 15 Val av justerare 

Pensionärsrådets beslut 

Ulla Stang, PRO, väljs att justera dagens protokoll. 
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§ 16 Föregående protokoll 

Pensionärsrådets beslut 

Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

Det kommunala pensionärsrådet önskar att protokollet från rådets möten ska 

färdigställas snabbare efter rådets möten. 
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§ 17 Påverkan av besparingar inom vården 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, informerar det kommunala 

pensionärsrådet om hur besparingar har påverkat vården och omsorgen. Den största 

besparingsåtgärden som gjorts är den minskade bemanningsgraden på de särskilda 

boendena. Bemanningsgraden är nu i linje med många andra kommuners 

bemanningsgrad. Under våren har verksamhet äldreomsorg arbetat med att 

bibehålla kvalitet genom förändrade arbetsprocesser och prioriteringar. Det har gått 

att se ett ökat antal avvikelserapporteringar, vilket är en väntad effekt av 

minskningen och används i kvalitetsarbetet. 

När det kommer till korttidsplatser har det under en tid funnits cirka 15 platser 

utöver de budgeterade 15 platserna, för att klara det höga trycket. Arbete pågår med 

att minska antalet platser till budgeterad nivå. En del av det arbete är att förbättra 

teamarbetet mellan biståndshandläggare, hemsjukvård, kommunrehab och hemvård. 

Syftet med att arbeta med förbättrade processer och ett tydligare teamarbete är att 

fler personer ska kunna ha en trygg hemgång direkt från sjukhus till hemmet. En 

annan del av förbättringsarbetet är kvalitetsarbete inom hemtjänst och hur besöken 

hos brukarna ser ut. En viktig del i detta är också att upprätthålla en god 

kommunikation med regionen. 

I dagsläget saknas det resurser inom äldreomsorgen till att anställa 

aktivitetssamordnare, och man har istället valt att arbeta mer med insatser från 

frivilliga genom Samverket. Verksamhet äldreomsorg har också ett samarbete 

verksamhet arbete och vuxnas lärande när det kommer till arbetsmarknadsinsatser, 

som praktik och språkträning. Personer som har praktik inom äldreomsorgen kan 

till exempel arbeta i köket, med städning och andra liknande arbetsuppgifter. Detta 

gör att undersköterskor får mer tid till att till exempel genomföra aktiviteter på de 

särskilda boendena. Verksamheten har arbetat med praktikanter under många år. 
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§ 18 Planering särskilt boende Tjuke 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, informerar om planeringen inför 

flytten till det nya äldreboendet på Tjuke. Planen är att inflyttning ska ske under 

våren 2026 och i nuläget ser byggprocessen ut att hålla tidsplanen. Planeringen för 

de boende och anställda på särskilda boenden börjar dock redan efter 

semesterperioden i år. De korttidsplatser som idag finns på Ekbacken kommer 

successivt att flyttas till Åmålsgården, dit även kommunrehab kommer att flytta. 

Detta kommer att leda till bättre förutsättningar för teamarbete, och i förlängningen 

till förbättrade förutsättningar för de boende. 

Redan idag har boende och deras anhöriga fått information om hur planeringen ser 

ut, och man kommer också ha diskussioner med dessa om var de vill bo utifrån de 

förutsättningarna som finns på Åmålsgården. 

Verksamhet äldreomsorg har också haft inledande diskussioner med verksamhet 

stöd och funktion (LSS) gällande att driva en kaféverksamhet på Åmålsgården. Än 

så länge renoveras Åmålsgården och det är ännu inte möjligt att starta ett kafé där. 
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§ 19 Uppföljning äldreomsorgslyftet 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, ger det kommunala pensionärsrådet 

information om hur läget ser ut gällande äldreomsorgslyftet. I dagsläget ges de 

medarbetare som inte är utbildade undersköterskor möjlighet att läsa in den 

kompetensen. Det finns också planer på att låta fler undersköterskor vidareutbilda 

sig för att få specialistkompetens. Idag finns det specialistundersköterskor inom 

välfärdsteknik och demens. Då statsbidraget som är kopplat till äldreomsorgslyftet 

är tidsbegränsat måste de anställda som vill kompetensutveckla sig påbörja sin 

utbildning senast i januari 2025. Under utbildningstiden studerar man 50 procent 

under två år, samtidigt som man arbetar 50 procent. 
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§ 20 Kvalitetsundersökningar inom 
äldreomsorgen 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, informerar det kommunala 

pensionärsrådet gällande vilka kvalitetsundersökningar som finns inom 

äldreomsorgen. Rådet har tidigare fått information om Hemtjänstindex, så detta 

gäller vilka undersökningar som finns utöver denna. Den största och viktigaste 

undersökningen är Socialstyrelsens Vad tycker de äldre?. Denna enkät går ut till 

alla personer som är över 65 år gamla och bor på särskilt boende eller har 

hemtjänst. Även Hemtjänstindex baseras till stor del på Socialstyrelsens 

enkätresultat, även andra faktorer även räknas in där. 

Marco påpekar att den största utmaningen med enkäten Vad tycker de äldre? är 

svarsfrekvensen, och ber rådet om hjälp med att sprida kunskap om enkäten för att 

svarsfrekvensen kan höjas. Det är viktigt för verksamheten att så många som 

möjligt besvarar den, då den är en viktig del av kvalitetsarbetet. 

Det är även viktigt att det är tydligt hur man inkommer med klagomål och 

synpunkter. Det är så verksamheten kan förbättra sitt arbete. 

Åmåls kommuns resultat i Vad tycker de äldre? brukar vara goda, och ligger ofta 

över rikssnittet. Det kommunala pensionärsrådet önskar att Marco återkommer 

under hösten och rapporterar resultatet från årets enkät. 
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§ 21 Kommande underhåll av cykelbanor 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet har lyft frågan om behovet av underhåll av 

cykelbanor i Åmål. Michael Karlsson har lyft frågan med teknik- och 

fritidsförvaltningen, som har ansvaret för cykelbanorna, och redogör för svaret som 

har inkommit. Teknik- och fritidsförvaltningen lyfter att det är svårt att ge ett 

generellt svar på frågan då skicket på cykelbanorna varierar. Förvaltningen kan ge 

ett mer direkt svar om det preciseras vilka cykelbanor som rådet ser har störst 

underhållsbehov. 

Teknik- och fritidsförvaltningens underhållsplan anger att målsättningen är att 

asfaltera cirka en kilometer cykelbana per år. Detta inkluderar också 

nybyggnationer. Dock behöver man ibland prioritera beläggning av gator, för att 

kunna hålla sig inom den avsatta budgeten. 

Under 2024 kommer det att anläggas en ny gång- och cykelväg på Ödmansgatan, 

från Stupekullevägen till Eriksbergsgatan. Denna sträcka är cirka 400 meter. Utöver 

detta finns inget underhåll eller nybyggnation av cykelbanor planerat. 
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§ 22 Trafiksituation Åmåls Marina 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet har lyft frågan om trafiksituationen på Hamngatan, 

specifikt vid Åmåls Marina, där rådet ser behov av ett övergångsställe. Michael 

Karlsson har lyft frågan med teknik- och fritidsförvaltningen, som har ansvaret för 

gator, och redogör för svaret som har inkommit. Teknik- och fritidsförvaltningen 

har sedan tidigare ingen kännedom om att ett behov av ett övergångsställe på denna 

plats har funnits. Förvaltningen ser inte att det finns ett behov för det, men meddelar 

att rådet gärna får inkomma med en skrivelse med en sådan önskan. Önskar 

pensionärsrådet inkomma med en skrivelse så ska den skickas till 

teknik.fritid@saffle.se eller per post till Säffle kommun, Teknik- och 

fritidsförvaltningen Säffle-Åmål, 661 80 Säffle. 

Teknik- och fritidsförvaltningen påpekar också att det finns flera aspekter att lyfta 

in när ett nytt övergångsställe ska anläggas. Rekommendationen är att 

övergångsställen ska anläggas där det finns ett tillräckligt stort behov, hastigheten 

ska helst begränsas till 30 km/tim och övergångsstället ska vara handikappanpassat 

med taktila plattor. 

Michael Karlsson påpekar att det också är tänkbart att ha en annan typ av gata, som 

till exempel en gångfartsgata. 

Det kommunala pensionärsrådet diskuterar olika typer av möjliga lösningar, 

eftersom trafiksituationen på Hamngatan i dagsläget upplevs vara rörig. 

mailto:teknik.fritid@saffle.se
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§ 23 Lägesrapport Ronden 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen och beslutar att frågan även ska tas upp på 

rådets kommande möte. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet påpekar att det verkar oklart om deras skrivelse till 

Västra Götalandsregionen gällande Ronden har gått iväg. Fram tills nästa möte ska 

detta kontrolleras med regionen, samt att regionen ska stöttas på för att få 

information om vad som händer från deras sida. 

 

Bakgrunden till ärendet är att regionen har valt att lägga ned den så kallade Ronden, 

och nu hänvisar resande till ordinarie kollektivtrafik i första hand. Det två 

pensionärsorganisationerna som ingår i det kommunala pensionärsrådet inkom med 

en skrivelse gällande detta till kommunen. Kommunstyrelsen har därefter behandlat 

ärendet, och beslut har tagits om att pensionärsorganisationernas skrivelse samt en 

skrivelse från kommunen ska skickas till regionen. 
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§ 24 Lägesrapport Åmålsrundan 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Björn Wennerström, samhällsbyggnadschef, informerar om läget gällande 

Åmålsrundan. Åmålsrundan upphör om en månad, då det blir alldeles för kostsamt 

att driva den i förhållande till antalet resenärer. I nuläget finns ingen alternativ 

lösning, men kommunen arbetar med att hitta andra lösningar. En sådan lösning 

skulle kunna vara att försöka påverka Västtrafik att inspireras av Värmlandstrafiks 

X-linje, som finns i Säffle och Sunne. X-linjen är helt anropsstyrd och har ingen 

fast linje eller fasta hållplatser. 

Michael Karlsson informerar om Västtrafiks svar gällande anropsstyrd trafik, likt 

X-linjen. Västtrafik anser att de befintliga regionlinjerna och kommunens lokala 

förutsättningar gör att det inte är motiverat med linjetrafik i tätorten. Just nu erbjuds 

kommunerna i Västra Götaland att göra tillköp av det Västtrafik kallar Flexlinjen. 

Åmåls kommun har valt att inte göra tillköp av Flexlinjen. Västtrafik har också ett 

pilotprojekt där Buss on demand, som motsvarar X-linjen, testas i två kommuner i 

regionen. Västtrafik kommer därefter att utvärdera det konceptet och utifrån det 

bedöma om det kommer att ingå i Västtrafiks utbud. 

Det har också diskuterats om kommunen skulle kunna köra kollektivtrafik i egen 

regi till det nya äldreboendet som byggs. Efter utredning har det dock framkommit 

att kommunen inte får köra kollektivtrafik i egen regi, utan måste köpa in det av 

Västtrafik. Alternativet är att fristående aktör skulle kunna bedriva kollektivtrafik i 

tätorten. Det förs diskussioner med aktörer som skulle kunna ha ett intresse av detta. 

Målsättningen är att den här frågan ska vara löst när äldreboendet Tjuke öppnar. 
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§ 25 Lägesrapport etablering av 
kriminalvårdsanstalt 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Björn Wennerström, samhällsbyggnadschef, informerar om läget gällande en 

eventuell etablering av en kriminalvårdsanstalt i kommunen. Just nu arbetas det 

mycket med sådant som inte är så synligt. En viktig del i detta arbete är arbetet med 

detaljplanen. En diskussion förs med länsstyrelsen gällande hur man kan lösa de 

hinder som finns. Det ser bra ut och målet är att detaljplanen ska vara klar i början 

av 2025. 

En annan del av arbetet är att man arbetar med att tillgodose den framtida 

kompetensförsörjningen, som skulle behövas om en kriminalvårdsanstalt etableras. 

I denna fråga samarbetar kommunen med region för att kartlägga hur tillgången på 

kompetens ser ut. Utifrån detta kommer man också att arbeta med vilka typer av 

vidareutbildning som kan komma att finnas behov av. 

En viktig fråga för Kriminalvårdsstyrelsen är tillgång till byggherrar som har 

kapacitet att driva ett projekt av den storlek som det är att bygga en anstalt. Björn 

Wennerström att det i Åmåls kommun finns goda förutsättningar att hitta en 

byggherre som har en sådan kapacitet. Överlag är Björn optimistisk när det gäller 

en eventuell etablering av en kriminalvårdsanstalt. 
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§ 26 Reglemente för det kommunala 
pensionärsrådet 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet har efterfrågat ett reglemente för rådet under en 

period och vill ha information om hur läget ser ut gällande detta. Erika Sörqvist, 

kommunsekreterare, informerar om att kansli- och utredningsenheten, som är 

ansvarig för framtagande ett sådant reglemente, är medveten om att det saknas ett 

reglemente för kommunens råd. Kansli- och utredningsenheten har som målsättning 

att ta fram ett förslag till reglemente, men arbetet har försenats på grund av 

begränsade resurser och arbetsuppgifter som har behövt prioriteras, som till 

exempel valen 2022 och 2024. Michael Karlsson lyfter att frågan om att inrätta ett 

ungdomsråd nu är aktuell och att ett eventuellt införande av ett sådant råd kan vara 

ett gott tillfälle att ta fram ett reglemente för råden. 
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§ 27 Information från 

pensionärsorganisationerna 

Pensionärsrådets beslut 

Pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

SPF lämnar följande information om aktuella aktiviteter: 

SPF avslutade sin vårtermin med en 4-dagarsresa till Österlen, som blev mycket 

lyckad. Vi har också tagit fram ett program för sommaren, eftersom det är så viktigt 

att hålla igång de sociala aktiviteterna. SPF:s medlemmar har möjlighet att träffas 

på en fika på Kungsberget varannan onsdag. På onsdagar är det också balansrunda 

och på söndagar tar vi en promenad tillsammans. Med start idag kan medlemmarna 

också träffas och spela minigolf tillsammans. 

SPF planerar att komma igång med gå-fotboll i augusti. I augusti ska vi också göra 

ett studiebesök på Årbols skolmuseum. Vi planerar också en temaresa till Lödöse, 

där temat är mat och historia. Schemat för höstens aktiviteter kommer i augusti. 

PRO lämnar följande information om aktuella aktiviteter: 

PRO gjorde under våren en fin resa på Dalslands kanal, tillsammans med PRO 

Säffle. Vi har inga stora sommaraktiviteter planerade, då det är många av 

medlemmarna som vill ha frihet att planera dag till dag under sommaren. Vi 

kommer att tända grillen på Skogshyddan i början av augusti och då får alla ta med 

sig vad de vill ha med sig. Under sommaren kommer också boulegruppen att träffas 

och spela. 

I augusti kommer också den prestigefyllda spiktävlingen att genomföras, i 

samarbete med de andra PRO-föreningarna i Dalsland. 

Under hösten planerar vi för öppet hus, biobesök (i samarbete med DHR), 

medlemsträffar och förhoppningsvis studiecirklar. Det saknas dock cirkelledare till 

studiecirklar, men vi hoppas att det kommer att lösa sig. Under hösten hoppas vi att 

vi kan göra ett studiebesök på Löfbergs Lila i Karlstad. 
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